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BØRNE- OG KULTURFORVALTNINGEN 

 

 

MØDE I: Skolebestyrelsesmøde DATO: 30. MARTS 2023 

MØDESTED: Personalerum KLOKKEN: 17.15 

EMNE: Skolebestyrelsesmøde SAGSNR.: 17.00.00-A00-22-515968 

DELTAGERE: 

Gitte Staugaard, Henrik Bunde (HB), Rasmus 
Riel (RR), Sabine Nielsen, Jakob Spiegelhauer, 
Trine Hybler Vind (næstformand), Kattia Hatting 
Hosszu, Jon Fritzbøger (formand), Sarah 
Crone, Kristian Bruun Nielsen (KR) og Tina 
Munkebo (TM), Jørgen Frederiksen (AMR), 
Suppleant Berit Flørnes, Anne Maja Rahbek 
Eilersen 8.C (elevråd). 
 
Besøg fra SFO: Charles Høybye, Michelle 
Sabelski-Schneider, Tommy Wehlast E. Larsen 
og Theresia Boersma. 

 

AFBUD: 
Thomas Hinsby, Conni Pedersen, Kristian 
Bruun Nielsen, Anne Maja & Sarah Crone. 
 

 

MØDENR.: 8   

   

 
 

MØDENR.: 8/22/23   

DAGSORDEN Ref: RR  
 

1. Valg af ordstyrer   Tina 
2. Godkendelse af sidste referat  Referat godkendt   Bilag 
3. Kommentar til dagsorden  
4. Besøg af Skelgårdsskolen SFO-ledere (4 matrikler) 

SFO ledere distrikt Skelgårdsskolen:  
a. Præsentation af Skelgårdsskolens SFOér: 

præsentation af ledere: Charles Høybye(Strandgården), Michelle Sabelski-
Schneider(Skelgården), Tommy Wehlast E. Larsen(Byggeren) og Theresia 
Boersma(Tømmerupvang). 

b. Vision; fri for mobberi, børn og rød tråd og overlevering  
Der har været et historisk godt samarbejde mellem SFO’erne efter at pædagogerne 
skulle ind i skolen. Samarbejdet går på samarbejde der relaterer sig til børnene og til 
personalet. Der morgenåbnes 6.30 på to af SFO’erne.  
I løbet af året er der også fælles åbnedage.  
Der er i øjeblikket et fælles aktivitetsudvalg mellem de fire SFO’er. Der er blevet 
udbygget et bedre samarbejde med Kulturzonen.  
I den her uge er de første forårsbørn startet og der skal laves klassedannelse allerede 
nu. Derfor køres der nogle fællesuger, hvor personalet blandes på tværs af 
børnegrupper, hvor børnene møder hinanden på en anden måde.  
Der sigtes efter at personalet skal have samme vilkår på de fire matrikler trods 
SFOérnes forskelligheder.  
Der arbejdes hen mod, at alle personaler også får et bedre kendskab og gøre 
relationerne tykkere til hinanden for at bedre kunne dække ind for hinanden.  
Der er et ønske fra ledelsen at kunne danne senere klasser, da kendskabet til børnene 
er bedre, jo mere de er i skolen/SFO’erne. 
Der ønskes også et tidligt og godt samarbejde med de kommende 0.klasses lærere.  
 
Sabine: hilser hele konceptet velkommen og meget efterspurgt.  

REFERAT
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Jon: vil ét at fælleskøre SFO’erne ikke gøre, at der kan frigøres andre pædagoger til 
steder senere på dagen, hvor det giver bedre mening.  
Tina: jo, for vi kender også børnene bedre.  
 

5. Opfølgning på trivsel på Skelgårdsskolen - herunder besøg af Jørgen Frederiksen (AMR). 
a. Tilbagemelding op besøg fra skoletoilet (SB/AMR) 

Toiletterne er i en slem tilstand. Jo værre de ser ud, jo hurtigere går det med forfaldet 
og dårligere vedligehold. Der er lappeløsninger gennem 35 år.  
Der kan spares op til 250.000kr ved vedligeholdet. Investeringen fremsendes af 
firmaet inden længe.  
Der må gerne søges fonde til udbedring gennem Fondsdatabasen. 
Det står tydeligt beskrevet, at toiletterne fremgår negativt i elevernes trivselsmåling. 
 
Jon: Er der ikke regler for, hvordan toiletterne må være, når det er deres 
arbejdsplads? 
Jørgen: jo, der er en masse standardkrav til ny renoverede toiletter, men ikke til de 
gamle.  
 
Jakob: det er skræmmende, at der ikke er et ordentligt toilet til 900 børn.  
 
Sabine: der kommer store elever ned til de små, da der er hærværk på de stores 
toiletter.  
 
Trine: Kan en deling af billeder til hele skolen gøre en forskel? 
 
Henrik: det skal prioriteres og det er svært at ramme de rigtige med et fællesopslag.  
 
Jakob: Man kunne give hver klasse/årgang ejerskab over et toilet, hvor de også fik et 
budget til at indrette hvert sit. 
 

b. Trivselsmåling 2023 - opfølgning på arbejdet med STUK og det videre forløb 
1. Rapporten er ikke kommet endnu. Vi afventer med spænding.  
2. Skelgårdsskolen landede på et svaroverblik på 98%. Det meget flot og stor ros til 

personale og ressourcepersoner for at komme i mål med så høj en svarprocent. 
3. Henrik viser: https://uddannelsesstatistik.dk/pages/institutions/185006.aspx/  

Herunder fokus på at Skelgårdsskolen har andre nuancerede tal, som forventede 
karaktergennemsnit på niveau, stadig en høj kompetencedækning, som er værd 
at se på. Kommunens højest overgang til ungdomsuddannelse er noget vi som 
skole er stolte af.   

 
 

c. Værdiregelsæt 23-24 (RR/TM) 
Hele skolen arbejder med at finde frem til skolens værdier, som skal revideres af 
al personale: SFO, elevråd, teknisk service, administration lærere og ledelse. 
 

d. Ordensregler 23-24 (KR/HB) 
Der arbejdes også med nye ordensregler på skolen, som revideres i 
personalegruppen og elevråd på skolen.  
 
Der er et ønske om at begge reglementer ligger klar inden sommerferien.  
 

6. Løn og vikarforbrug (HB) 
Orientering om samling af lønbudgettet på skoleområdet for lærere og vikarer.  
 

7. Orientering omkring skolemoderniseringspulje     Bilag 
a. Bevilling til Skelgårdsskolen 
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Skelgårdsskolen er blevet tildelt 590.000kr fra skolemoderniseringspuljen 
8. Orientering omkring skolerenoveringspulje     

Der er afsat midler til renovering af Skelgårdsskolen: asfaltering, udskiftning af 
vinduer, el-eftersyn og renovering af toiletter. 
 

9. Orientering om nye retningslinjer (fra MED) 
Retningslinje for klassearrangementer - Nye retningslinjer vedtager og igangsat 
pr. 1.2.2023 (denne sendes ud til kontaktforældre, skolebestyrelse, pædagoger 
og andre personaler). 
Retningslinjer for vold og trusler om vold – herunder for elever og medarbejdere 
   

10. Revidering af principper i SB 
a. Skoleleder udkast til revidering – nedsættelse af SB-arbejdsgruppe (Trine, Sabine) 

Der er et ønske fra skolens ledelse om hjælp til at revidere skolens 
kommunikationsprincip.  
Ledelsen får exceptionelt mange beskeder i Aula om alt muligt hvor forældre 
starter med at efterspørge hos ledelse før de sender beskeder til lærere og 
pædagoger på årgangen. Skolens ledelse gør opmærksom på andre adgange til 
skolens ressourcepersoner, PPR, skolens forebyggende rådgiver findes her, samt 
at det må forventes svartid på 5 hverdage for svar.  
 

b. Udlevering af udkast til princip for meddelelsesbog på Skelgårdsskolen.   Link  
Dette kigges der ikke på endnu, men vi læner os op ad naboskolen, som er 
forgangsmand på denne i kommunen.  

11. Meddelelser 
a. Skolebestyrelsesformand:  

Der har været tre henvendelser fra kontaktforældre på tre forskellige årgange. 
b. FRO Har ikke været afholdt 
c. Ledelse 

5 Indskoling & SFO 
De to første klasser af forårsbørn, men der er børn der flytter efter 
klassedannelsen er foretaget. Dette er ikke optimalt og ligeligt fordelt. 

6 Mellemtrin 
4. årgang har haft stor succes med deres omlagte uge i uge 12, hvor de lavede 
holddeling. De havde lavet en masse forskellige værksteder for eleverne herunder 
kortfilm, dagbogsskrivning og skak.  
5. årgang – fokus på overleveringer til nyt team. Både fokus på at overlevere på 
de enkelte elever, men også en fokus på overgang fra fleksibelt skema.  

7 Udskoling 
Fokus på FP9 afgangsprøverne, nye ansættelser i udskolingen. 
Skoleleder: Ekstra fokus på budget, omlægning af vikardel, kommende 
fagfordeling og trivsel/samarbejde med CSF og STUK. 

d. Medarbejdere 
Det fylder meget, at pædagogerne er taget ud af undervisningen til forårsbørnene. 
Ledelsens åben dør må gerne fortsætte. 

 
e. Trivselsudvalg 

Ikke afholdt siden sidst 
f. Kommunalbestyrelsesmedlem 

Ikke til stede 
g. Kontaktforældre 

Der skal afholdes 1 kontaktforældremøde af skolebestyrelsen – evt. til afholdelse i 
juni måned eller efter første forældremøde.  

 
 
 
 



 
 

4 

BØRNE- OG KULTURFORVALTNINGEN 

Arbejdsgruppe SB 

• Revidering af principper: Trine og Jon 

• Revidering af kommunikation princip med udkast: Trine og Sabine 
 
 

Indkomne forslag 

• Der er en evaluering af Hjerterummet inden længe, hvor der sættes fokus på klub-skole-samarbejdet.  
Kontaktforældre 

• Nedsættelse af SB-udvalg til et kommende kontaktforældremøde i AUG/SEP 2023 

• Der skal afholdes 1 kontaktforældremøde af skolebestyrelsen – evt. til afholdelse i juni måned eller efter 
første forældremøde. 

 
Høringssvar som er afsluttet i 22-23 

• Høringssvar vedr. sammenhængende Børne- og Ungepolitik 2023 


